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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie  CDA over de lichtmasten op de Francien 
de Zeeuwkade 
  
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
Op 4 september 2023 heeft de fractie CDA onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor 
de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over de lichtmasten op de Francien de 
Zeeuwkade, het antwoord vindt u onder de vraag: 
  
1. Bent u het met ons eens dat moderne lantaarnpalen niet passen bij het historische beeld van 
Willemsoord? Zo nee, waarom niet?  
Wij zijn dat niet met u eens. De gekozen lichtmasten zijn juist geselecteerd om de uitstraling die past binnen 
het stoere en nautische karakter van Willemsoord. 

 
2. Wat zijn de criteria geweest die zijn toegepast op het ontwerp van de lantaarnpalen?  
Bij de selectie van lichtmasten en armaturen hanteren wij een aantal criteria die vanzelfsprekend in relatie 
staan met elkaar. De geselecteerde lichtmasten en armaturen moeten voldoen aan de huidige kwaliteitseisen 
en -normen, het plaatsen van energiezuinige verlichting moet mogelijk zijn, de lichtopbrengst moet voor het 
gebruik en veiligheid optimaal zijn. Daarnaast moeten ze passen binnen de omgeving, de toelichting daarop 
vindt u onder vraag 1.  
 
3. Is er voor de aanleg van de Flaneerkade een beeldkwaliteit plan opgesteld waarin suggesties over 
de straatarmaturen zijn gedaan?  
Voor de inrichting van de openbare ruimte zijn het uitwerkingsplan Stadshart van 2008 en de Leidraad 
Inrichting Openbare Ruimte (LIOR) de basis. Daaraan gekoppeld is een elementenboek inrichting openbare 
ruimte voor het stadshart. 
  
4. Waarom heeft u er niet voor gekozen de lantaarnpalen af te stemmen op de historische context van 
Willemsoord?  
Zoals wij in antwoord 1 hebben toegelicht zijn de lichtmasten passend binnen het stoere en nautische karakter 
van de omgeving. Vanzelfsprekend is dit bij de uitvoering (deels) een subjectieve keuze.  
 
5. De flespalen hebben nu een standaard grijze kleur (gegalvaniseerd staal) in tegenstelling tot de 
flespalen aan de Zuidstraat die opgaan in de omgeving. Waarom kiest u voor standaard grijs op deze 
voor ons beeldbepalende locatie?  
Het materiaal is een duurzame keuze. Het is milieuvriendelijk, omdat het niet geverfd is en het is aan het 
einde van de levensduur herbruikbaar.  
 
6. Bent u op de hoogte dat ledverlichting ook aangebracht had kunnen worden in de bestaande 
armaturen en bent u het met ons eens dat dat in tijden van bezuinigingen passender was geweest?  
De vorige lichtmasten moesten vanwege de levensduur vervangen worden en in de vorige lichtmasten konden 
geen ledlampen worden geplaatst. In de vorige armaturen zijn vijf jaar voor het einde van de levensduur 
overigens wel ‘saled lampen’, een duurzaam alternatief indien het plaatsen van led-lampen geen mogelijkheid 
is, geplaatst.  Met de nieuwe lichtmasten en armaturen is overgegaan op ledverlichting.   
 
 
7. In plaats van het tijdloze wapen van Den Helder heeft u ervoor gekozen om het nieuwe logo te 
gebruiken. Logo’s en huisstijlen worden om de circa 15 jaar vervangen. Bent u het met ons eens dat 
het dan beter is te kiezen voor een tijdloos wapen als het gaat om het gebruik in de openbare ruimte?  
Wij zijn trots om het logo van de gemeente met haar eigen verhaal een plaats te geven op deze bijzondere 
manier en op deze bijzondere plek. De armaturen gaan overigens gemiddeld 15 tot 20 jaar mee.   
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8. Worden de verwijderde “oude” palen hergebruikt op een nieuwe locatie en bent u bereid hierover na 
te denken?  
Deze lichtmasten en armaturen waren aan het eind van de levensduur. 
Lichtmasten gaan gemiddeld binnen de Gemeente Den Helder +- 40 jaar mee, armaturen 15-20 jaar. Dit wordt 
beïnvloed door diverse omstandigheden. 

• Zeewater/ zeelucht/ zandstralen 

• Hondenplas 

• Aanrijding/ aanvaring  

• Vandalisme  

• Algemene levensduur. 
Tenslotte voldoen deze ”oude” lichtmasten en armaturen niet aan de bestaande normen en zijn ook niet meer 
te voorzien van “LED” lampen. Hierdoor zijn deze niet meer te herplaatsen. 
 
  
  
Den Helder, 3 oktober 2023. 
  
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 

 


